
 

 

 

 

 Αθήνα, 8 Ιουλίου  2025 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ ΚΑΙ ΑΚΕ 

Προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας  

 

ΘΕΜΑ: «Ελλείψεις και αδυναμίες στη χρηματοδότηση, απορρόφηση και διαχείριση 
κονδυλίων για τη δασοπροστασία, σύμφωνα με Έκθεση του Ευρωπαϊκού Ελεγκτικού 
Συνεδρίου» 
 
Η κυβέρνηση έχει επιλέξει εδώ και έξι χρόνια, παρότι είχε πρόσβαση σε χρηματοδότηση δίχως 
δημοσιονομικούς περιορισμούς, να μην επενδύσει στην πρόληψη των πυρκαγιών. Ενώ είχε 
παραλάβει από την προηγούμενη κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ εγκεκριμένο προγραμματισμό 
προσλήψεων στις δασικές υπηρεσίες και εγκεκριμένη δημόσια πολιτική πρόληψης δασικών 
πυρκαγιών που πάγωσαν μετά τον Ιούλιο 2019. Το έλλειμμα αυτό δυστυχώς το ζήσαμε 
επανειλημμένως τα προηγούμενα καλοκαίρια με ρεκόρ καμένων εκτάσεων, ανυπολόγιστες 
ζημιές σε φυσικό κεφάλαιο και σε οικονομικές δραστηριότητες, ενώ κινδύνευσε και μια 
στρατηγικής σημασίας αμυντική εγκατάσταση της χώρας και νοσοκομεία.  
 
Σήμερα, έρχεται και η Ειδική Έκθεση του Ευρωπαϊκού Ελεγκτικού Συνεδρίου (16/2025) να 
επιβεβαιώσει τους λάθος χειρισμούς και επιλογές που καταγγέλλουμε έξι (6) χρόνια. Σύμφωνα 
με πρόσφατη έκθεση του Ευρωπαϊκού Ελεγκτικού Συνεδρίου (Ε.Ε.Σ.) διαπιστώνονται σοβαρά 
προβλήματα στη διαχείριση ευρωπαϊκών κονδυλίων για τη δασοπροστασία στην Ελλάδα. 
Ειδικότερα, επισημαίνονται τα εξής: 
 

- Τα κονδύλια δεν δαπανώνται συστηματικά, όπου υπάρχουν οι μεγαλύτερες ανάγκες και 
κίνδυνοι, ούτε βάσει μακρόπνοου σχεδιασμού, γεγονός που υπονομεύει την 
αποτελεσματικότητα και τη βιωσιμότητα των μέτρων πρόληψης των πυρκαγιών. 

- Το ύψος των κεφαλαίων που έχουν πράγματι δαπανηθεί παραμένει ασαφές, ενώ η 
απορρόφηση των κονδυλίων του Ευρωπαϊκού Γεωργικού Ταμείου Αγροτικής Ανάπτυξης 
(ΕΓΤΑΑ) είναι ιδιαίτερα χαμηλή (κάτω του 10% μέχρι τον Μάιο 2024) 

- Η κατάρτιση των χαρτών κινδύνου βασίζεται σε παρωχημένα δεδομένα, καθώς ο ισχύων 
κατάλογος περιοχών υψηλού κινδύνου πυρκαγιάς στηρίζεται σε Π.Δ. του 1980, με αποτέλεσμα 
να λαμβάνονται αποφάσεις με αναχρονιστικά κριτήρια. 

- Παρά την αύξηση της χρηματοδότησης μέσω του Ταμείου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας 
(837εκ. €, εκ των οποίων 470εκ.€ για την πρόληψη) η μακροπρόθεσμη αποτελεσματικότητα 
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των μέτρων δεν διασφαλίζεται, ενώ η απορρόφηση παραμένει προβληματική λόγω ελλιπούς 
στελέχωσης, γραφειοκρατίας και δυσκολιών στις διαδικασίες.  

 
Παρά τις επανειλημμένες προτάσεις του ΣΥΡΙΖΑ ΠΣ εδώ και έξι χρόνια για τη δομική 
ανασύσταση της δασοπροστασίας, η κυβέρνηση εξακολουθεί να διαχειρίζεται τα κονδύλια με 
απαρχαιωμένες μεθόδους και χωρίς πολυετή στρατηγική. Αντίστοιχα, έχουμε επανειλημμένως 
επισημάνει τις αστοχίες της πολιτικής ηγεσίας στις επιλογές της για τη στελέχωση, αφού 
σταμάτησε τις προγραμματισμένες προσλήψεις που είχε παραδώσει ο ΣΥΡΙΖΑ το 2019, με 
αποτέλεσμα τις σημαντικές ελλείψεις πλέον σε ανθρώπινο δυναμικό, την ανεπάρκεια της 
εκπαίδευσης γεγονός που εμποδίζει την αποτελεσματική χρήση των διαθέσιμων πόρων, ενώ 
ούτε το πόρισμα Goldammer αξιοποιήθηκε. 
 
Επειδή η κλιματική κρίση δεν επιτρέπεται να χρησιμοποιείται ως δικαιολογία,  
 
Επειδή, επιβάλλονται ριζικές και ορθά σχεδιασμένες μεταρρυθμίσεις σε όλα τα επίπεδα για μια 
ισχυρή πολιτεία, 
 
Επειδή, η επικοινωνιακή διαχείριση από την πλευρά της κυβέρνησης δεν συνεισφέρει σε αυτές 
τις δομικές αλλαγές που χρειάζεται η χώρα  
 
Ερωτάται ο αρμόδιος Υπουργός: 
 

1. Ποια συγκεκριμένα μέτρα έχουν ληφθεί για την επικαιροποίηση των χαρτών κινδύνου 
δασικών πυρκαγιών, ώστε να ανταποκρίνονται στις σημερινές συνθήκες; Πότε 
αναμένεται η ολοκλήρωσή τους; 

2. Σκοπεύει να λάβει μέτρα για την επιτάχυνση της απορρόφησης των ευρωπαϊκών 
κονδυλίων (ΕΓΤΑΑ, Τ.Α.Α. κ.λ.π); Ποιο είναι το ακριβές ποσοστό απορρόφησης αυτών 
σήμερα; 

3. Πώς θα διασφαλίσει τη βιωσιμότητα και τη μακροπρόθεσμη αποτελεσματικότητα των 
χρηματοδοτούμενων δράσεων πρόληψης, ώστε να μην έχουν πρόσκαιρο χαρακτήρα; 

4. Με ποιο τρόπο επιλέγονται οι περιοχές και τα έργα που χρηματοδοτούνται; Αξιολογεί 
την αποτελεσματικότητα των παρεμβάσεων; 

 
 

Ο  Ερωτών Βουλευτής 
 

Ζαμπάρας Μιλτιάδης (Μίλτος) 

 

Καλαματιανός Διονύσης 

 

Ακρίτα Έλενα 

 

Βέττα Καλιόπη 

 

Γαβρήλος Γιώργος 



 

Δούρου Ειρήνη 

 

Καραμέρος Γιώργος 

 

Κοντοτόλη Μαρίνα 

 

Μαμουλάκης Χάρης 

 

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος 

 

Μπάρκας Κώστας 

 

Νοτοπούλου Κατερίνα 

 

Παπαηλιού Γιώργος 

 

Παππάς Νίκος  

 

Τσαπανίδου Πόπη 

 

Ψυχογιός Γιώργος 




